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3/2021 
III. ročník 

KOTENČICE

 
Kotenčický zpravodaj 

 

Prázdniny jsou za námi, začíná školní rok.  

Už jsem psala, že žijeme ve zvláštní době. To, co ještě nedávno 

vypadalo na dočasnou situaci, se začíná stávat standardem. Nechci 

psát o očkování. Je to myslím věc každého jednotlivce, jde o 

dobrovolné rozhodnutí. Myslím si, že ať už se rozhodneme tak nebo 

tak, mělo by naše rozhodnutí být podpořeno názorem, že jednu nebo 

druhou věc udělám pro své zdraví, ne proto, abych mohl jít do 

hospody na pivo nebo na dovolenou.  

 

Jsme lidé, a tak bych byla moc ráda, kdybychom se k sobě chovali 

slušně. Setkávám se poslední dobou s výpady vzteku a agresivity, za 

kterou může být schován strach. Vím, že lidé jsou ve stresu, 

nepohodlí a současná situace nás všechny omezuje. Ale to přece ještě 

není důvod chovat se agresivně. Mrzí mě hluboké rozkoly v rodinách, 

separace jedné nebo druhé skupiny a vzájemné osočování. Důvodů 

pro i proti očkování bych našla hodně. Kdybych chtěla, obhájím a 

zdůvodním obě varianty. Já bych ráda podpořila tu třetí, podle mě 

zásadní variantu.  

 

A to je: Ať už se rozhodnete pro nebo proti, prosím zachovejte si 

status slušného člověka. Nepotřebujeme vzájemné napadání a útoky. 

Zaměřme svůj život k radosti a rozdávejme ji kolem sebe. Je jí v 

dnešní době hodně třeba.  Společně strávený čas, povídání si, to je to, 

co v poslední době hodně potřebujeme. Ještě není tak ošklivé počasí a 

pokud máte potřebu, dodržujte odstup, povídejte si venku, nikoli v 

místnosti, ale povídejte si. Naše vzájemná sociální interakce nám 

přinese radost, pocit jednoty a pospolitosti, pocit společně strávených 

chvil mezi slušnými a citlivými lidmi. A je podle mě jedno, jestli Ti 

lidé jsou s „tečkou“ nebo bez ní. Prosím povídejme si o radosti, o 

našich i malých úspěších, radostech, ale i strastech. O běžném životě. 

Jedině tak lze dosáhnout toho „běžného“ života, který se nám za 

poslední roky úplně vytratil.  

Musím říci, že mě hodně potěšila pouťová zábava. Tolik tance, 

radosti a pospolitosti jsem už dlouho neviděla. Dřív to bylo běžnější, 

neuvědomovali jsme si to. Teď jsem seděla u dlouhé lavice, 

pozorovala lidi a uvědomovala jsem si, že to je moc pěkné. Dívat se 

na lidi jak se baví, jak blbnou, jak si třeba i trochu přihnou (když to 

není každý den). Tancem upustili přetlak ve svém těle, stresy a 

uvolnili cestu k radosti bytí. Doufám, že se společné akce opět začnou 

konat. Nemusíme mít stejný názor, ale žijeme blízko sebe a tak se 

přikláním k tomu vycházet spolu slušně. Nemůžeme změnit svět, ale 

můžeme změnit sebe a tím šířit světlo kolem sebe. 

(rdn) 

 

 

 

 

Obecní úřad Kotenčice 

26223 Kotenčice 69 

 

Úřední hodiny: 

Pondělí: 18:00–20:00 hod. 
pravidelně 

Středa: 7:30–9:00 hod. 
po předchozí domluvě 

 

Telefon: 
+420 725 021 744 

 

Mail: 

obec@kotencice.cz 

 

WWW: 

www.kotencice.cz 

 

Bankovní spojení: 
521694319/0800 

 

Výběr stočného 

Stočné lze platit čtvrtletně, 

pololetně nebo na celý rok. 

Rozpisy jste dostali všichni 

do schránek. Pokud nevíte, 

přijďte se zeptat, pracujeme 

každé pracovní pondělí. 

Při platbě na účet uveďte 

jméno a číslo popisné. 

 

Termíny výběru: 

 

III. čtvrtletí 

6.9. 

13.9. 

20.9.. 

 

IV. čtvrtletí  

6.12. 

13.12. 

20.12. 

(ozk) 
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Oslavenci a jubilanti 

Tentokrát slavili kulaté jubileum: 

 

František Maršík 

Jaroslava Mochánová 

Marie Červenková 

Jiří Brožík 

 

Přejeme vše nejlepší a ještě dlouhý a spokojený život. 

(ozk) 

Ze zasedání zastupitelstva  

 v červnu jsme pokračovali v započatých úkolech, 

pingpongový stůl stojí na místě, fotbalové přenosy 

v KlubKo začnou pomalu pokračovat 

 

 

 v červnu také proběhly kontroly finančního a 

kontrolního výboru a probíhá úprava 

územního plánu  

 celé zápisy ze zasedání zastupitelstev najdete 

na stránkách obce 

 

Pouťová zábava a sousedské posezení 

Jako každý rok SDH a OÚ pořádali tradiční 

sobotní pouťovou zábavu pod širým nebem a v 

neděli sousedské posezení s dechovkou. Letos 

akce připadly na víkend 14. a 15. 8. 2021. 

Jak už máme za ty roky natrénováno, s 

přípravou začínáme ve čtvrtek. Naváží a staví se 

pódium, parket, stany a lavičky, natahuje se 

elektřina. To, co se nestihne, se dodělá o den 

později. Páteční práce jsou hlavně o úklidu a 

přípravách občerstvení v KlubKo. V sobotu 

odpoledne ještě vytvořit venkovní bar a o sedmé 

už přijíždí kapela Signál a vybaluje aparaturu. 

Tou dobou už přichází první hosté na večerní 

tancovačku. Letos bylo krásné počasí, dorazil 

rekordní počet lidí (přes 230) a stalo se snad 

poprvé, že už ve 21:00 byl plný parket. Pivo 

teklo proudem, lidé se bavili a tancovali, kapela 

hrála a nikdo se nepopral. Co víc si jako 

pořadatel přát … 

Druhého dne jsme se po poledni sešli v KlubKo 

znovu. Poklidit a setřít stoly, uklidit 

občerstvení, umýt záchody a ve 14:00 už mohlo 

začít sousedské posezení. Letos nově zahrála k 

poslechu kapela Lidovka. Byla to příjemná 

změna, která patrně přilákala nové posluchače, a 

proto byla účast slušná. Na závěr ještě zahrál na 

harmoniku pár písniček pan Beran.  Po 18. 

hodině akce skončila, ale nás ještě čekal úklid, 

aby toho na pondělí nebylo tolik. I tak jsme se 

ale oba dny dostali domů až za tmy.  
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Doufám, že se to všem líbilo a že za rok přijdete znovu, 

případně rádi vyslechneme konstruktivní kritiku. 

Děkuji všem, kteří přidali ruku k dílu, ať už ve čtvrtek, 

pátek, sobotu s přípravou, v sobotu a neděli při akci 

samotné, či v neděli a pondělí při úklidu. Bez vás by to 

nešlo … Ještě jednou děkujeme a zase za rok na 

viděnou. 

Přidáváme záměrně rozmazanou fotku ze soboty. Na 

druhé fotografii je nedělní kapela.  

(zm) 

Rozhovor s čupr babi  

Tentokrát jsem požádala o rozhovor naši nejstarší 

občanku, bývalou starostku Kotenčic, paní Velebilovou. 

 

Jste místní? 

Ano rodačka z Kotenčic a to doslova. Porod 

byl doma.  Bydleli jsme v jedné místnosti u 

babičky v čísle popisném 6. Tam jsme byli 

do roku 42. Pak jsme se přestěhovali sem. 

Tatínek si sám dělal cihly, stavěl dům. My 

jsme jako malé pomáhaly, se sestrou jsme 

vařily, staraly se o zvířectvo, pracovaly na 

poli. Maminka šila rukavice. Do školy jsem 

chodila do Suchodola. Tenkrát jsme 

opravdu chodili pěšky. Pak jsme chodili do 

Příbrami, také pěšky. V Příbrami jsem 

navštěvovala tzv. „měšťanku“. 

 Jakou další studijní cestu jste zvolila? 

Maminka chtěla, abych šla na rodinnou 

školu, která byla praktická pro život. 

Nakonec jsem ale šla na zdravotní školu. 

Chodily jsme na praxi do nemocnice, k 

porodům, dělaly jsme ošetřovatelky. Pak 

jsem absolvovala Vyšší školu sociální, 

větev výchovnou. Tam jsem složila 

maturitu a obdržela umístěnku. Tenkrát ještě 

byly umístěnky. 

Co to vlastně znamená? 

Po maturitě každý dostal návrh pracovních míst, 

kam by bylo možno nastoupit. Dostala jsem 

umístěnku do Kralup. I když jsem tam dojela, 

tak jsem na radnici umístění odmítla. Nelíbilo 

se mi tam. Potom mi navrhli dětský domov v 

Příbrami na nábřeží. Nastoupila jsem jako 

vychovatelka. Byly tam děti od 6 do 15 let. Tu 

jsem dělala tři roky. Pak jsem postoupila na 

místo ředitelky. Děti, které vyrůstaly v domově 

a byly už větší, se vracely z učiliště na víkendy. 

Pomáhaly s výchovou i péčí o menší děti, 
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s vařením i uklízením. Do školy jsme je vodily na 

Příkopy. Na prázdniny jsem si děti brávala i k nám 

domů.  

A osobní život? 

Prolíná se s pracovním. Vdala jsem se 1. března 1958. 

Tenkrát byly závěje po kolena. Narodil se nám syn 

Jaroslav. Po mateřské jsem nastoupila na 4. ZŠ do 

Jiráskových sadů. Tam jsem dělala vychovatelku. S 

manželem jsme bydleli u babičky, pak jsme dostali byt 

jedna plus jedna na sídlišti. Shodou náhod a také pro to, 

že mě práce s dětmi bavila, jsem se stala Okresní 

metodičkou vychovatelek. Znamenalo to spoustu 

školení a ukázkových hodin. V roce 1968 se mi narodil 

syn Jiří. Bohužel jsme o něj v porodnici přišli. No a o 

dva roky později se narodila Jitka. Tenkrát byla 

mateřská půl roku. Po jejím skončení jsem nastoupila 

zpět na 4. ZŠ. V roce 1984 jsem ovdověla. Jitka byla 

ještě malá, tak jsem na výchovu zůstala sama. Nebylo 

to jednoduché. Jiráskovým sadům jsem zůstala věrná až 

do roku 1991, kdy jsem odešla do důchodu. Následoval 

návrat do Kotenčic. Bylo potřeba pomáhat rodičům, 

byli už ve věku, kdy pomoc potřebovali.  

To je zajímavý životní příběh a jak jste se dostala do 

zastupitelstva? 

V roce 1994 mě přemluvil můj bratranec, abych 

kandidovala do zastupitelstva.  Slovo dalo slovo a 

občané mě zvolili. To mě velmi potěšilo, byla jsem 

přeci jen navrátilec. Starostku jsem dělala hodně let. 

Byla to spousta a spousta práce. Snažila jsem se k ní 

přistupovat co nejzodpovědněji. V zastupitelstvu jsem 

zůstala i po zvolení jiných starostů.   

Co děláte teď? 

Odpočívat moc neumím. Pracuji na zahrádce. Pletu 

ponožky, peču štrůdl, luštím křížovky, čtu knížky. 

Pořád je co dělat.  

 

Když jsme koupili zahradu se starým domem v 

Kotenčicích, byla pro mě paní Velebilová jako takové 

andělské zjevení. Vždycky 

přijela na kole, s úsměvem, vždy 

dobře naladěná. Nic nebyl 

problém. Když jela kolem, 

zastavila se pozdravit. Po 

pražské anonymitě to pro mě 

bylo o to milejší. Pořád je 

takovou živoucí kronikou. I když 

u žen se věk neprozrazuje, snad 

nevadí, když tady udělám 

výjimku. Na apríla bylo paní 

Velebilové neuvěřitelných 87 let. 

Přeji nejen za sebe, ale věřím, že 

za všechny občany ještě hodně 

krásných a tvořivých let a děkuji 

za rozhovor. 

(rdn) 

Mše k výročí vysvěcení kaple, koncert 

kapely Ivana Mládka 

V sobotu 25. 9. 2021 se bude konat mše k 

výročí vysvěcení kaple Panny Marie v 

Kotenčicích.  

 

Začátek mše je naplánován na 11 hodinu.   

 

Součástí této akce je i nedělní posezení, které 

nám zpříjemní svým vystoupením Banjo band 

Ivana Mládka. Děkujeme kapele za vstřícnost, 

se kterou se chopila realizace akce. Začátek 

vystoupení je v neděli 26. 9. 2021 od 16 hodin. 

Přijďte posedět, pobavit se a zpříjemnit si 

nedělní odpoledne. 

(ozk) 
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Sněmovní volby 

Dne 8. a 9. října 2021 

proběhnou volby do Poslanecké 

sněmovny ČR. Již tradičně se 

bude volit v budově Obecního 

úřadu. Přijďte k volbám, jen tak 

se můžete zapojit do 

rozhodování o naší společné 

budoucnosti. 

(ozk) 

 

Pomoc tornádem zasaženým obcím  

Ahoj všem občanům Kotenčic. Jistě jste všichni 

zaregistrovali, že dne 24. 6. 2021 se na Jižní Moravě 

prohnalo devastující tornádo, které zpustošilo několik 

vesnic, městysů i měst. Následující den, kdy se tyto 

obce probudily ze tmy, začaly po internetu, v TV a na 

sociálních sítích, putovat fotky, videa, komentáře a 

různé reportáže. Myslím, že všichni, kteří toto všechno 

uviděli, nevěřili vlastním očím a uším a mysleli si, že to 

je jen zlý sen. Živel této síly nikdo v moderní historii 

České Republiky nepamatuje. Začala ihned velká vlna 

solidarity, soucitu a lidé okamžitě začali posílat 

finanční podporu postiženým obcím. Spousta lidí se 

také rozjela na místo pomoct fyzicky a to ze všech 

koutů celé České Republiky. Napadlo mě také jet 

pomoci, ale protože moc nedůvěřuji těm všem 

„charitativním“ organizacím, rozhodl jsem se, že 

přispěji svými fyzickými silami Napsal jsem pár 

kamarádům, zda bychom nevyrazili přidat pomocnou 

ruku. Nakonec se náš sešlo celkem 5 lidí. Kontaktoval 

jsem Zdeňka Maršíka, zda by poprosil starostu obce a 

starostu SDH, jestli bychom si mohli zapůjčit na cestu 

na Jižní Moravu jejich auto transit a vybavení jako 

lopaty, krumpáče, benzínovou centrálu, apod. Vše 

klaplo, dohodnul se termín a mohlo se vyrazit. Ještě 

před odjezdem jsme kontaktovali krizové štáby 

přímo v obcích, dokonce i hejtmana 

Jihomoravského kraje, abychom se ujistili, že 

tam opravdu jsou pracovní síly potřeba. 

I když média tvrdila, že již dobrovolníci potřeba 

nejsou, ať nikdo nejezdí, tak právě tito lidé nás 

ujistili, že přijet máme a nenecháme se zmást 

dezinformacemi. V pondělí, 5. 7. 2021, jsme 

naložili vše potřebné a vyrazili na cestu. Po 

příjezdu jsme se hned hlásili v krizovém štábu, 

kde jsme dostali kontakt na občany, kteří 

potřebují pomoct. Každý den jsme pracovali 

někde jinde, jeden jsme si sháněli práci i bez 

pomoci krizového štábu, jelikož někdy i 

koordinátoři měli v rozdělování práce zmatek. 

Nicméně se to dá pochopit, protože na místě je 

to opravdu mnohem horší, než vidíte v TV. K 

tomu ukrutné horko, nebe bez mráčků, bezvětří, 
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okolo bezmoc místních lidí, spousty dobrovolníků 

hledající práci, no prostě „peklo“.  

Ubytovaní jsme řešili stany ve stanovém městečku na 

okraji města. Každý den jsme sem chodili sice velice 

unavení, špinaví, ale zároveň i šťastní a plní radosti, 

protože vidět ten vděk v očích všech těch lidí, kterým 

jste pomohli, vám síly dodávají nazpět.  

Původně byl náš plán odjet až v pátek, 9. 7. 2021, ale 

jelikož jsme byli opravdu unavení, spálení od sluníčka, 

rozhodli jsme, že půjdeme pracovat naposledy ve 

čtvrtek do oběda a po obědě již vyrazíme domů. A tak 

se i stalo. 

Všichni jsme jeli domů unavení, ale vnitřně 

spokojeni. Kdo to nezažil na vlastní kůži, může 

jen přemýšlet, jaké to tam asi je. Chtěl bych 

poděkovat starostovi obce a starostovi SDH, za 

zapůjčení vozidla a náčiní a všem pracujícím, 

kteří absolvovali tu dlouhou cestu a věnovali 

pár dní své síly na dobrou věc.  Za nás se to 

týká konkrétně Zdeňka Maršíka, Honzy 

Červenky a manželů Radka a Lucie 

Šináglových.  

 

Za celou výpravu Radek Troch.  

 

Pro představu - fotky od místních obyvatel, 

první fotka je před (v dálce vidět tornádo) a 

druhá fotka je po. Rozdíl pouhých 10 minut. 

 

Stavba sportovního hřiště, průběh 

stavby 

Probíhá stavba víceúčelového sportovního 

hřiště. Proběhla skrývka zeminy a hutnění. 

Práce pokračují. 

(ozk) 

Bylinkové okénko – jablka 

Podzim pomalu přebírá svou vládu. Na zahradě 

sklízíme plody svého úsilí. Zpracováváme 

ovoce a zeleninu na zimní období. Mám moc 

ráda tenhle zázrak, kdy jabloň vykvete a na 

stromech se objeví plody. Příroda si poradí i bez 

našeho přičinění, ale někdy je dobré jí pomoci 

prořezem nebo postřikem.  Když pak strom 

vydá své dary, máme k dispozici chutné a 

zdravé plody. Máme teď plné ruce práce, 

protože mi přijde jako neúcta k matce přírodě 

nezpracovat tyto její dary.  Výrobky z domácích 

plodin pak mají neopakovatelnou, opravdu 

výbornou chuť.  Dnes bych se ráda zastavila u 

jablek. „. Kdo jablko denně sní, k tomu lékař 

nechodí" praví anglické přísloví. Obsahují 

mnoho vody, málo sacharidů, vitamín C, 

minerální látky (draslík, hořčík i železo). 
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Snižují hladinu tuků v krvi – cholesterolu – snižují 

krevní tlak. Čistí střeva, obsahem draslíku podporují 

nervové přenosy podnětů, funkci ledvin i svalů.  

Moc se mi líbí, když jablka, co nám příroda nadělila, 

zpracujeme. Co s nimi? Tady je pár tipů: 

 

Sušená jablka – křížaly 

Zdánlivě jednoduchá činnost. Jablka nakrájíme a 

usušíme. Ano a teď pár dobrých rad navíc. Ke krájení 

můžeme použít kráječ a loupač jablek. Můj oblíbený je 

tenhle.  

 

 

Vypadá jak 50 let starý přístroj, ano je trochu retro, ale 

jsem s ním moc spokojená. Jablka nebo i hrušky v 

jednom kroku nakrájí do tenké spirály, oloupe a zbaví 

jadřince. Pak už stačí jen sundat oloupané, nakrájené 

jablko, překrojit na půlkolečka a naskládat do sušičky. 

Kdo nechce mít křížaly do hněda, namočí jablka na 

chvíli do citronové vody a pak nechá na utěrce okapat. 

Zdravou, oloupanou slupku dáme sušit na jedno plato. 

Usušené pak buďto nastříháme na kousky a použijeme 

jako přídavek do chutného čaje na běžné pití nebo 

rozmixujeme na výkonném mixeru na prášek a 

přidáváme jako vlákninu stejně jako třeba Psylium. 

Takto připravené křížaly se snadno koušou a je to 

opravdu chuťová delikatesa.  

 

Na obrázku 1 vidíte loupač a kráječ jablek, na 

druhém obrázku nakrájené jablko, sušené 

křížaly a sušené, rozmixované jablečné slupky.  

 

Jablečná přesnídávka 

Rozkrájíme zdravá jablka na čtvrtiny, dáme do 

hrnce s troškou vody nebo jablečného moštu, 

můžeme přidat skořici nebo kardamom nebo 

badyán, co máme rádi a pod pokličkou chvilku 

dusíme. Na výkonném mixeru rozmixujeme a 

hotovou kaši přecedíme. Tak 

odstraníme zbytky jadérek a 

ohryzků. Hotovou směs nalijeme 

do skleniček a zavaříme. Pokud 

se nám směs zdá příliš řídká, 

zamícháme do ní puding a 

necháme přejít varem. V zimě 

pak můžeme konzumovat jen tak, 

k televizi jako dietní zákusek, 

nebo si připravíme jednoduchý 

jablečný dort. 

 

Jablečný dort 

do mísy naskládáme nebo i 

nasypeme piškoty, na to nalijeme 

jablečnou přesnídávku, 

přetáhneme misku folií a dáme do 

lednice na 24 hodin. Pak krájíme 

nebo lžící nabíráme dezert. 

Podáváme se šlehanou smetanou. 

Výborné, jednoduché. 

 

Jablečné - ovocné 

smoothies 

Vezmeme jablko, překrojíme na 

polovinu, celé dáme do 

výkonného mixeru, přidáme další 

ovoce např. švestky, rakytník, 

meloun, meruňky, banán a rozmixujeme. 

Můžeme přisladit medem nebo já dávám dvě 

lžíce marmelády. Přidá to další chuť. Výborné 

jako lehká svačina nebo dáme do lednice a po 

naředění pijeme jako juice.   

 

Jablečný mošt 

Získat šťávu můžeme v odšťavňovači, to je 

vhodné pro menší množství. Když máme jablek 

více tak je tzv. našrotujeme  - nasekáme v drtiči 

jablek a pak lisujeme. Mošt buďto zamrazíme, 

zavaříme nebo můžeme konzervovat sorbanem 

draselným.  
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Jablečný ocet 

Nakrájíme jablka, zalijeme vodou, můžeme přidat pár 

lžic cukru, sklenici překryjeme plátnem a necháme 

kvasit na teplém místě. Po vykvašení scedíme a 

necháme ocet uležet. Doba uležení se pohybuje i v řádu 

let, ale můžeme konzumovat i čerstvý. Jen bude 

světlejší a ne tak silný. 

 

Jablečná marmeláda 

Nejraději používám mixy. Například dnes připravuji 

marmeládu z bezových plodů s jablky. Půl bezinek, půl 

jablek. Obereme kuličky, dáme do hrnce, přidáme 

jablka rozkrojená napůl a vaříme. Nechat přejít varem 

je důležité, jinak by černý bez mohl být mírně 

projímavý. Přidávám tam koření Babička, ale můžete 

jej nahradit skořicí, badyánem, kardamomem. 

Připravujeme tak, jak jsme zvyklí. Já povařím, pak 

rozmixuji, přecedím, přidám cukr a citrusový pektin, 

Méně je někdy více. Mám velmi výkonný mixer, a 

když ho nechám mixovat déle tak kompletně rozmixuje 

i zrníčka. Více mi ale chutná, když nechám rozmixovat 

jen chvilku, to je ne tak moc a pak  přccedím. V 

cedníku zůstanou zrníčka. Vařím asi 3 minuty, dám do 

skleniček a otočím víčkem vzhůru. Pokud se vám zdá 

marmeláda řídká, můžete přidat agar. 

Rozdíl mezi agarem a želatinou asi známe. Agar je 

rostlinného původu, želatina živočišného. Pokud 

nejsme vegetariáni, je pro nás asi podstatná tepelná 

úprava. Želatina se nevaří, jen se nahřeje a pak ztuhne. 

Agar naopak ke ztuhnutí potřebuje přejít varem. Proto 

do marmelád používám raději agar. 

Stejně můžeme připravit jablečnou marmeládu s 

rakytníkem, s jeřabinami, s rybízem, s jostou, s 

jahodami, s agonií, tam pozor na vyzrálost kuliček. 

Moc ráda mám marmeládu z poloviny množství jablek, 

půl švestek, koření. 

 

Tenhle štrůdl peče moc ráda paní 

Velebilová. 

Rozhovor s ní je na jiném místě časopisu.  

Složení:  35dkg hladké mouky, 1 ztužený tuk, 12 

polévkových lžic piva, špetka soli. Zpracujeme těsto a 

necháme odpočinout, nejlépe do druhého dne. 

Nastrouháme na těsto jablka, okořeníme skořicí, 

přidáme cukr a trošku vanilkového cukru. Kdo má rád, 

doplní i ořechy a rozinkami. Upečeme. 

 

Jablečná marmeláda s chilli 

Recept dne od šéfkuchaře restaurace Les Moules Radka 

Vlasáka. 

 

Ingredience:   Jablka  1 kg, chilli papričky 80 g, 

cukr 80 g, portské víno bílé  3 dcl, skořice  1 ks, 

sůl , máslo 80 g 

 

Postup:   

Oloupaná jablka zbavená jádřince, opečeme na 

másle spolu s nakrájenými chilli papričkami bez 

semínek. Přidáme trochu cukru a za občasného 

míchání necháme zkaramelizovat.   

Zkaramelizovaná jablíčka zalijeme portským 

vínem, přidáme špetku soli a tyčinku skořice. 

Poté pod poklicí jablka hodinu prováříme, 

dokud se nerozvaří.  Poklici sejmeme a už jen 

pomalu hmotu sváříme do husta. Přes síto 

přepasírujeme a ještě teplou můžeme podávat k 

přírodně pečeným masům či vepřovému ovaru.   

 

Zavařená strouhaná jablka 

Jednoduché, rychlé, efektivní. Jablka 

nastrouháme do sklenic, pokud možno 

vytlačíme vzduch, posypeme špetkou skořice, 

zavaříme. V zimě během pár minut upečete 

vynikající jablečný závin. 

(rdn) 

 

Plánované akce 

25.9. 2021 - Mše k výročí vysvěcení kaple v 

Kotenčicích 

 

26.9. 2021 -  Vystoupení Ivana Mládka a jeho 

kapely 

 

8. a 9. 10. 2021 - Sněmovní volby 

 

16.10. 2021 - Posvícení spojené s pochůzkou 

 

28.11. 2021 - Adventní setkání 

(ozk) 
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